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Så er vi igen samlet /l generalforsamling i antenneforeningen som nu e3erhånden er 
ved at have mange år på bagen. Nogle år mere besværlige end andre, og vi må sige, 
at det forløbne år har været særdeles fredeligt for foreningen.- Der har ikke været de 
store udfordringer  på nogen områder af det som foreningen selv er herre over. 

En af de lidt større begivenheder var at vi rent navnemæssigt fik en ny 
samarbejdspartner idet Stofa e3er flere års /lløb i sidste halvdel af året ski3ede 
navn /l i stedet at hedde NORLYS – men reelt betyder det ingen forskel for hverken 
bestyrelsesarbejdet eller for medlemmerne. Det er de samme personer vi fortsat 
samarbejde med, og  NORLYS har allerede i flere år været eneejer af Stofa og i øvrigt 
også af det lu3bårne TV_SELSKAVB Boxer som en del mennesker udenfor de store 
byer benyQer sig af. 

Samarbejdsrela/onen ændres ikke og vi kan fortsat få glæde af de stordri3sfordele 
af at have en af Danmarks større aktører på el- og telemarkedet i ryggen. Og det 
bliver endnu større idet konkurrence/lsynet har givet den endelige /lladelse /l 
Norlys opkøb af telegiganten Telia – og dermed er ringen så at sige sluQet idet Telia-
koncernen for år /lbage var ejer af Stofa . 

Om det vil betyde noget at den sammenslutning nu gennemføres ved vi ikke – men 
mnon ike der kommer nye gode /lbud på bl.a. mobilområdet /l vore kunder og 
medlemmer i frem/den.  

Hele branchen er udfordret af de stærkt s/gende priser på TV-kanaler og et faldende 
antal medlemmer der ønsker at se TV via en af de mange antenneforeningers faste 
TV-pakker. Streaming af både faste sta/oner og materiale fra de mange 
streamingtjenester over hele den vestlige del af verden bliver mere og mere 
populært  blandt seerne.  

Men selv om alt i dag kan ses alle mulige andre steder end på et TV – så er der 
alligevel nogen som foretrækker en fast TV-pakke - måske kombineret med en eller 



flere streamingtjenester eller en eller flere vælg selv kanaler så man kan /lpasse sin 
tv-løsning /l familiens forbrug. 

Men alle disse løsninger er desværre sam/digt med /l at presse priserne på TV-
programmer i vejret . De TV-.kanaler der er aUængig af annoncekroner har nemlig 
fået et stort problem med den sigende streaming TV og andet indhold. 
Annoncørerne vil gerne vide hvor stor dækningen er når de vælger placeringen af 
deres reklamekroner – og med faldende antal købere af TV-pakker og flere på 
streaming er det svært at sige hvor mange der ser bestemte kanaler hele /den eller 
/l bestemte udsendelser. Og så holder man lidt igen. 

En anden væsentlig faktor /l priss/gningerne er sportsudsendelser – prisen på 
reVgheder /l at vise specielle sportsbegivenheder er nemlig steget voldsomt på 
grund af en konkurrence om at sikre sig det bedst mulige /ng /l sine seere. Det er 
astronomiske beløb der skal betales for fodbold, tennis og cykelløb for blot t nævne 
nogle – og det sammen med f.eks. OL-transmissioner. TV-selskaberne overbyder 
hinanden for at få fat i disse reVgheder – og regningen har de kun et sted at sende 
hen – det er /l brugerne – derfor er TV-pakker med sportskanaler blevet vildt dyre. 
Det kan vi mærke specielt på TV2 som har hævet sin pakkepris temmelig meget – og 
det slår så igennem på vores priser, da man fordeler merudgi3erne på også sine 
hovedkanaler. 

Og når vi alle sammen undres over, imponeres over og måske glædes over en 
fodboldspiller som kan hæve en ugeløn på flere millioner kr. så skal I altså lige tænke 
på hvem det er der betaler. I den sidste ende havner regningen nemlig hos dem der 
ser på det – /lskuerne og TV-seerne over hele Europa ja hele verden for den sags 
skyld. 

Og der ser ikke ud /l at ville stoppe – de store interna/onale forbund og arrangører 
af sportsstævner lader priserne hoppe i vejret – men jeg tror der kommer en dag 
hvor boblen brister, hvor TV-seerne i hele verden få nok og hvis man en dag kunne 
lave en kollek/v ak/on med fravalg af sportskanaler – kunne det være at priserne 
faldt /l et mere naturligt leje. Men foreløbigt er det ren ønsketænkning. 



Vi  holder et stabilt medlemstal, på omkring 1400, men en stadig s/gende del af vore 
medlemmer vælger TV-pakken fra og nøjes med internet fra Norlys gennem vort 
anlæg.  På landsplan regner man med at omkring 8 procent falder fra TV-pakkerne 
pr. år, men så stort frafald har vi heldigvis ikke. 

Vi oplever at nogen forlader foreningen og vort net /l fordel for fibernet fordi de 
mener, at vi ikke kan levere samme has/gheder som på fiber. Og det er direkte 
forkert vi kan i hele vores dækningsområde levere 1000 megabit forbindelse /l alle 
som ønsker det. Det er der i virkeligheden ikke så mange der gør, men muligheden er 
/lstedet. 

En helt anden virkelighed er det at selv om man får den store forbindelse så har de 
færreste udstyr i hjemmet i form af PC’ere, I-pads og mobiltelefoni, som kan udnyQe 
de høje has/gheder – og for de allerfleste har vi billigere interne`orbindelser som 
rigeligt kan levere husstands behov – men det er jo /ng som den enkelte må gøre op 
med sig selv. 

I 2022 sluQede vi regnskabsåret med et stort underskud på godt 200.000 kr ikke 
mindst på  grund af de høje energipriser – men elregningerne /l foreningens anlæg 
er stadig rig/gt store og mere end det dobbelte af bare for få år siden. Det lykkedes 
os alligevel at komme ud af året 2023 med et mindre dri3soverskud . 

Bestyrelsens holdning er at vi ikke skal blive ved med at lave store overskud for bare 
at lægge penge i kassen men helst nå så tæt på et nulresultat som muligt for fortsat 
at have aQrak/ve priser på vore ydelser. Så det betyder at vi budgeterer e3er at 
ramme et overskud så lavt som muligt og skulle vi tære lidt på formuen vil det ikke 
gøre noget. 



På sidste år generalforsamling konkluderede dirigenten at generalforsamlingen e3er 
en kortere debat pålagde bestyrelsen at forsøge at opnå en forrentning af vores 
formue ved at forhandle med vore pengeins/tuQer. 

Det var ikke let for jeg tror at banker og sparekasser har besluQet at de skal have et 
større overskud ved at holde en pæn udlånsrente og en meget beskeden 
indlånsrente. Vi fik dog en a3ale med Sparekassen Kronjylland om et indskud på 1 
mio. kr /l en fast rente på knap 3 procent og det gav godt en halv snes tusinde i 
neQorenteindtægter sidste år. 

 Vi har besluQet at gøre det samme i år med placering for et halvt år af gangen /l en 
rimelig rente. Vi håber dermed når året er gået at få en neQorenteindtægt i 
størrelsesordenen 25.000 kr- - vi har i øjeblikket ingen planer om at foretage indkøb 
af værdipapirer som kunne give måske større acast men en betydelig risiko for at 
kurserne ryger op og ned hvis vi skal realisere dem igen. Vi synes vi har levet op /l 
generalforsamlingens ønsker på denne måde og hvis det fortsæQer kan det være 
med /l at reducere de kommende års priss/gninger ved at bruge rentepengene /l 
det formål . 

I forbindelse med revisionen af årets regnskab har revisionsfirmaet Kovsted & 
Skovgård foreslået at vi går ned i niveau af revision for at spare på udgi3en /l 
revision. I dag er revisionsfirmaerne pålagt store opgaver af EU i forbindelse med 
arbejdet mod snyd og hvidvask. Det koster store summer at leve op /l de mange 
krav som gælder uanset om det er en millionvirksomhed eller en forholdsvis 
beskeden forening som vores – og regningen for alt deQe papirnusseri havner i den 
sidste en bl.a. hos os. De mener, at vi uden risiko kan skære en række af de kontroller 
de skal foretage væk og dermed gøre revisionsarbejde enklere og billige . Vi skulle 
e3er deres opfaQelse få en nogenlunde uændret sikkerhed og regnskabet ops/lles 
på samme måde som hid/l.  



Vi har i bestyrelsen ikke en klar holdning endnu – men det vil kræve en 
vedtægtsændringer at gennemføre en lavere grad af revision og det vil vi grundigt 
overveje inden vi gennemfører det. 

Det er andres penge vi arbejder med og er betroet og derfor skal der være en 
sikkerhed for at vi forvalter pengene på en ordentligt måde og ikke giver mulighed 
for nogen form for bedrageri eller snyd. Men vi vil gerne høre medlemmernes 
holdning /l hvordan vi skal håndtere revisorernes opfordring. De siger at vi ikke løber 
nogen ekstra risiko ved ændringen – men der kommer jo andre bestyrelser og andre 
revisorer /l i frem/den og så har vi måske spillet os en sikkerhed af hænde hvis vi 
laver om. 

Under alle omstændigheder skal der indkaldes /l en generalforsamling hvor punktet 
kommer på dagsordenen hvis der skal ske ændringer. 

Inden jeg sluQer helt af vil jeg gerne takke de øvrige bestyrelsesmedlemmer for et 
godt og frugtbart samarbejde i det forløbne år /l glæde og gavn for vore 
medlemmer  

Og hermed kan vi overlade beretningen /l generalforsamlingens debat og evt. 
godkendelse. 
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